
  

 

 

Naše volejbalistky mají za sebou první herní prověrku s týmem Francie 
Ve francouzském Mulhouse nastoupila naše ženská reprezentace po krátké přípravě k prvnímu 

přípravnému utkání proti domácí výběru, účastníkovi blížící se OH 2024. V zápase dal trenér 

Athanasopoulos příležitost každé z hráček a rovnoměrně rozdělil zátěž mezi celý výběr. Po prvním 

vyhraném setu Češky neudržely výkon na stejné úrovni a utkání prohrály. V pátek je čeká proti stejnému 

soupeři druhý a zároveň poslední přátelský zápas před startem Zlaté evropské ligy. 

Francie - Česko 3:1 (21:25, 25:15, 25:17, 25:18)   

Sestava: Valková, Mlejnková, Koulisiani, 

Orvošová, Faltínová, Kneiflová, libera Dostálová, 

Digrinová. Střídaly: Havelková, Pavlová, 

Bukovská, Brancuská, Pelikánová, Grabovská, 

Blažková 

kapitánka Michaela Mlejnková: „Po třech 

společných trénincích to nebylo tak špatné. Víme, 

na čem máme pracovat, zápas zanalyzujeme          

a připravíme se na zítřek.“ 

univerzálka Gabriela Orvošová: „Nebylo to 

vůbec špatné, každá si zahrála, dostala svojí šanci.“ 

trenér Ioannis Athanasopoulos: „Jsme spolu v tomto složení tři dny. Do dnešního zápasu jsme šli v různých 

sestavách v jednotlivých setech. Potřebujeme čas k tréninku. V prvním setu jsem viděl hodně pozitivních věcí, 

zvlášť v sektoru blok-obrana, v dalších setech už to tak dobré nebylo. Dopoledne jsme byli v posilovně. Na zítřek 

máme na programu standardní zápasový program. Nebyli jsme dnes dostatečně dobří na příjmu podání, zítřejší 

dopolední trénink bude zaměřený na podání a příjem, zanalyzujeme si dnešní zápas u videa. Není tak důležitý 

výsledek, ale připravíme se na zítra a dokážeme si, že umíme hrát lépe.“ 
Nejvíce bodující hráčky: Orvošová 9 bodů, Brancuská a Mlejnková po 7 bodech 

V druhém přípravném utkání získaly Češky skalp účastníka OH 
Druhé přátelské utkání ve Francii a zároveň poslední přípravné utkání před prvním turnajem Zlaté 

evropské ligy (16. - 18. 5. v Teplicích) se našemu týmu výsledkově i herně vydařilo. Všechny hráčky, které 

nastoupily do utkání, předvedly kvalitní výkon, podpořený bojovností. Češky dokázaly zvítězit proti 

účastníkovi OH 2024 v těsných koncovkách, ale i otočit nepříznivě se vyvíjecí se sety. 

Francie - Česko 0:3 (24:26,24:26,23:25) 
Sestava: Havelková, Koulisiani, Orvošová, 

Mlejnková, Kneiflová, Valková, libera Dostálová, 

Digrinová. Střídaly: Pavlová, Blažková, 

Faltínová, Bukovská, Pelikánová, Grabovská, 

Brancuská 

nahrávačka Kateřina Valková: „Proti včerejšku 

jsme zlepšily servis, podařilo se nám je ubránit na 

highballech a následně dohrát bodovky. Zvládly 

jsme všechny koncovky. Těšíme se na turnaj do 

Teplic a věříme, že bude v hale výborná 

atmosféra.“ 
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smečařka Helena Havelková: „Důležitá výhra 4:0, je to vše rychlé, příprava je krátká, než nastoupíme 

v Teplicích, včera se hodně střídalo. Dnes jsme hrály velmi koncentrovaně, bojovně. Francouzky solily servis, ale 

jejich tlak jsme ustály a byly jsme lepší. Dlouho jsme nehrála v dresu reprezentace na českém území. Do Teplic se 

všechny těšíme a určitě doufáme ve skvělou atmosféru.“ 

trenér Ioannis Athanasopoulos: „Dnes jsme nastoupili jako jiný tým. Výborně jsme splnili taktické pokyny. 

Dokázali jsme ubránit útok soupeře, který neútočil s takovou úspěšností jako včera. Jsem velmi pyšný na druhý 

set, kdy jsme dokázali dohnat ztrátu pěti bodů. Všechny hráčky přispěly k dnešní výhře. Tyto dva dny nás 

posunuly o něco dále a teď se už budeme soustředit na první turnaj GEL v Teplicích.“ 
Nejvíce bodující hráčky: Orvošová 17 bodů, Koulisiani 13 bodů, Havelková 12 bodů 

 

Roman Macek dovedl naší extraligu na evropskou úroveň, teď předává žezlo mladším 
Roman Macek již dvě desetiletí vede mužský AVOK (Asociace volejbalových klubů) a nyní přišel čas předat 

„žezlo“ v čele extraligových klubů mladší generaci. Jak Roman viděl své působení ve vedení AVOKu, co se 

podařilo a kam se posunula naše nejvyššší soutěž? To nám přiblížil v tomto rozhovoru. 

Kdy jsi přebíral vedení AVOKu mužů a můžeš přiblížit, 

co se za tvého působení podařilo? 

Začal jsem ve vedení AVOKu mužů už před více než dvěma 
desetiletími, s krátkou přestávkou mezi tím. Když se ohlédnu 

zpátky, mám radost z toho, co jsme společně dokázali. Postupně 
jsme posilovali postavení AVOKu v rámci svazu a současně jsme 
pracovali na zlepšování úrovně soutěže. Bylo to obdobím růstu    

a inovací, což se projevilo i na mezinárodní úrovni. Jedním             
z největších úspěchů je skutečnost, že AVOK mužů i žen má nyní 

samostatné rozpočty, což nám umožnilo efektivněji plánovat        
a investovat do rozvoje týmů a infrastruktury. Výsledkem jsou 
nejen lepší podmínky pro hráče, ale také stabilnější situace pro 

fanoušky a partnery klubu. V průběhu let jsme se také zaměřili na 
rozvoj mládeže a podporu mladých talentů. Tím jsme položili 

základ pro budoucnost volejbalu v regionu i celé zemi. Bylo úžasné vidět, jak se mladí hráči postupně prosazují a přinášejí svěžest 
a nové perspektivy do týmu. Zavedení nových tréninkových metod a investice do vybavení a infrastruktury nám také pomohlo 

dosáhnout vyšší úrovně soutěže. Tyto kroky mají pozitivní vliv na celkový výkon a připravují naše hráče na mezinárodní úspěchy. 
Celkově jsem hrdý na to, co jsme za mého působení dosáhli, a těším se na další výzvy, které přinesou nové vedení a nové 

generace hráčů. 

Máme za sebou další ročník EX M, jak bys ho zhodnotil z pohledu AVOKu? 

Poslední ročník extraligy mužů byl skutečně pozoruhodný. Z mého pohledu bylo zajímavé sledovat, jak se úroveň soutěže 
neustále zvyšuje. Týmy se stále více zaměřují na kvalitu, což se projevuje ve zlepšené úrovni hry a vyšší konkurenci. Účast našich 

týmů v evropských pohárech byla povzbudivá. To je skvělá příležitost pro naše hráče, aby se setkali s různými herními styly           
a zlepšili svou dovednost na mezinárodní úrovni. Zkušenosti z těchto soutěží jsou pro náš tým neocenitelné a přispívají k dalšímu 

růstu. Jedním z klíčových aspektů posledního ročníku byl také vývoj a růst jednotlivých hráčů. Bylo radostné vidět, jak se mladí 
talenti postupně prosazují v týmu. To je důležité pro budoucnost AVOKu a českého volejbalu obecně. Celkově byla úroveň 

soutěže vysoká a věřím, že tento trend bude pokračovat i v nadcházejících ročnících. To nám umožní získávat další zkušenosti      
a zlepšovat naše týmy. 

Co bylo pro tebe největším překvapením loňské sezóny? 

Jedním z největších překvapení loňské sezóny byl vynikající závěr od týmu Českých Budějovic. Tento tým ukázal obrovskou 
odhodlanost a soudržnost, což je dovedlo až k titulu. Tímto jim chci znovu pogratulovat a vyjádřit svůj obdiv k jejich výkonnosti   

a odhodlání. Dalším překvapením bylo, jak dobře se některé týmy přizpůsobily soutěži a dokázaly předvést kvalitní výkony i proti 
silnějším soupeřů. To přidalo na dramatičnosti a konkurenceschopnosti soutěže, což je vždy přínosné pro diváky i hráče. Na 

individuální úrovni jsme mohli vidět několik hráčů, kteří skutečně vyčnívali a překvapili svým výkonem. Je skvělé sledovat, jak se 
tito hráči vyvíjejí a stávají se klíčovými členy svých týmů. Celkově byl loňský ročník plný překvapení, a to je to, co dělá extraligu 

tak vzrušující a zajímavou pro všechny zúčastněné. 

Co podle tebe čeká a nemine nové vedení AVOku? 

Nové vedení AVOKu bude mít před sebou mnoho výzev a příležitostí. Především bude pokračovat v posilování pozice AVOKu       
v rámci Českého volejbalového svazu. To zahrnuje zlepšování organizace, koordinace a komunikace mezi týmy, hráči a fanoušky. 
Zároveň očekávám, že nové vedení přinese čerstvé impulsy a inovace do své práce. To může zahrnovat nové tréninkové metody, 

moderní přístupy k přípravě a taktice, stejně jako nové nápady na propagaci a rozvoj volejbalu. Další výzvou pro nové vedení 
bude udržení vysoké úrovně soutěže a rozvoj mladých talentů. Je důležité najít rovnováhu mezi podporou místních talentů          



a zahraničních hráčů, aby se extraliga stále zlepšovala. Celkově věřím, že nové vedení přinese svěží vítr do AVOKu a pomůže 
klubu dosáhnout nových vrcholů. 

Stále diskutované téma cizinci v extralize, jaký ty na to máš náhled? 

Téma zahraničních hráčů v extralize je neustále předmětem diskuse. Můj pohled na tuto otázku je jasný – podporuji rozvoj 
mladých talentovaných českých hráčů a jejich prosazení v extralize. Věříme, že tímto přístupem můžeme posilovat český volejbal 

a připravit mladé hráče na mezinárodní úspěchy. Zároveň si uvědomuji, že zahraniční hráči přinášejí do soutěže zkušenosti           
a různé herní styly, které mohou obohatit domácí týmy. Proto je důležité najít vyvážený přístup a zajistit, aby zahraniční hráči 

přispívali ke kvalitě soutěže, aniž by omezovali příležitosti pro mladé české talenty. Pro příští ročník jsme připravili změny, které 
zajistí, aby každý tým měl minimálně jednoho českého hráče v každém utkání. Tento krok by měl podpořit účast místních talentů  

a zároveň zachovat kvalitu soutěže. 

Sledovanost volejbalu v TV nebo na sociálních sítích stále stoupá, ale nedaří se nám přivést diváky do hal 

během základní části. Co s tím můžeme udělat? 

Toto téma je pro nás stále aktuální a hledáme způsoby, jak přilákat více diváků do hal během základní části. Je důležité najít 
způsoby, jak zaujmout a udržet zájem diváků v konkurenci s ostatními sporty a volnočasovými aktivitami. Jedním z přístupů je 
zlepšení propagace zápasů a zážitků v hale. To může zahrnovat zajímavé doprovodné akce, soutěže pro fanoušky a interaktivní 
aktivity, které zvýší zájem o zápasy. Dalším krokem je vylepšení celkového zážitku pro fanoušky v hale. To zahrnuje pohodlné        

a moderní prostředí, kvalitní občerstvení a zábavné doplňkové programy před a po zápase. Dalším způsobem, jak přilákat diváky, 
je zvýraznění významu jednotlivých zápasů a vytvoření příběhů kolem hráčů a týmů. Tím divákům umožníme lépe se 

identifikovat s týmem a hráči. I když je to dlouhodobý proces, věřím, že s kreativním přístupem a spoluprací s partnery a médii 
můžeme postupně zvýšit návštěvnost během základní části. 

Co bys chtěl vzkázat fanouškům? 

Aby zachovali přízeň tomuto krásnému sportu, a když jich do hal přijde podpořit ještě větší počet, jenom dobře! 
 

Do čela AVOKu mužů přichází nová generace, žezla se ujímá Jakub Novotný 
Předsedou AVOKu mužů se po letošní sezóně stal majitel ČEZ Karlovarska Jakub Novotný. Po více než 

dvaceti letech střídá v čele extraligových klubů Romana Macka, který „dotáhl“ naší extraligu do špičky 

evropských soutěží. Co ho v nové roli čeká a nemine, nám popsal v tomto rozhovoru. 

Jak bys zhodnotil právě skončenou sezónu ČEZ extraligy? 

Já jsem v roli šéfa AVOKu jen krátce, takže bych sezónu hodnotil spíš z pohledu klubu. 
Musím přiznat, že nám moc nevyšla. Sice to mělo objektivní důvody, jako nemoc 

Martina Kopa, kdy jsme museli na poslední chvíli hledat náhradu v zahraničí nebo dost 
zranění, které nás v loňské sezóně provázely. Nicméně chyby byly, jak na straně vedení, 
tak na straně hráčů. V současné době to analyzujeme a budeme dělat všechno pro to, 

abychom se vrátili, tam kam patříme. Jinak extraliga komplexně potvrdila svoji 
kvalitativní vzrůstající tendenci a za to jsme opravdu rád. 

Chystá AVOK nějaké výraznější změny pro příští sezónu ČEZ extraligy 

mužů? 

Těch novinek, resp. změn je více, ale taková nejzásadnější je, že po několika letech se 
bude dohrávat i o umístění na pátém až osmém místě. Bude to na dva vítězné zápasy. 
Je to z důvodů potřeby hrát, jak pro hráče, tak i pro kluby a municipality, které volejbal 
podporují. Druhá výrazná změna je ve zvýšení kvality produktu české extraligy a to, že 

taraflex bude povinný již od čtvrtfinále play off. 

Opět se otevírá téma Superfinále Chance Českého poháru. Jaký postoj k tomu má AVOK mužů? 

Po našem posledním společném jednání se AVOK mužů usnesl, že bude podporovat myšlenku společného Superfinále mužů        
a žen a nyní řešíme lokaci a velikost akce. Takže jsme pro Superfinále, které se i v okolních zemích stává pomalu pravidlem. 

Jaký je tvůj názor na počet cizinců v extralize a bude se z pohledu AVOKu v příští sezóně něco měnit? 

úsměv…. No, můj osobní názor je, že by se trh neměl omezovat. Na druhou stranu taky vnímám, že pro potřebu reprezentací je, 

aby naši hráči hráli. Usnesení AVOKu je takové, že od příštího roku bychom měli pomalu povinně implementovat české hráče na 
hřiště. Momentálně to bude jeden český hráč na hřišti včetně dvou liber. 

Co více udělat, aby se haly naplnily diváky, stejně jako v play off? 

Správná (úsměv), ale zároveň těžká otázka. V play off je to jasné, tam je plno, není to potřeba řešit. V základní části to ovlivňují 

tři faktory, které se musí skloubit dohromady. Za prvé to je kvalita hal. To my asi moc neovlivníme, kromě apelu na municipality 
nebo státní samosprávy. Za druhé to je kvalita produktu. To už ovlivníme. Musíme lidem nabídnout „rozptýlení“, nejen sportem, 
ale i kvalitním servisem kolem. Za třetí, a na to by se nemělo zapomínat, je kvalita sportu samotného. Za poslední roky si diváci 

zvykli na vysoký standart extraligy a to musíme udržet. 

Co bys vzkázal fanouškům volejbalu? 

Hlavně, aby na volejbal chodili, ať už to je extraliga nebo reprezentace a hlavně, aby se volejbalem bavili, to je nejdůležitější. 



3. ročník Univerzitní volejbalové ligy zná své vítěze 
V pondělí 6. 5. 2024 proběhl v Brně finálový turnaj Univerzitní volejbalové ligy (UVL) mužů a žen, kterého 

se zúčastnilo 8 nejlepších univerzitních týmů z celé ČR. Během celého dne se v hale Starez aréna Vodova 

na pěti kurtech místního komplexu dvou sportovních hal odehrálo více než 20 zápasů, z nichž vzešel 

vítězně mužský tým z Vysokého učení technické v Brně a z žen Masarykova univerzita v Brně. 

 

GREEN VOLLEY FRÝDEK-MÍSTEK BOJOVAL O MEDAILE 

FINÁLOVÝ TURNAJ MISTROVSTVÍ ČR U18 

Pořadatelem finálového turnaje byl volejbalový oddíl Kladno a hrál se ve dnech 7. – 10. května. 

Družstvo Green Volley Frýdek-Místek nastupovalo do turnaje z páté příčky celkové tabulky. V základní 

skupině A naši hráči porazili Ústí nad Labem a České Budějovice 3:0, s Kojetínem prohráli 1:3. Druhé 

místo ve skupině expandovalo Frýdek-Místek do bojů o medaile. 

Datum Domácí   Hosté Výsledek Poznámka 

9.5. 10:00 České Budějovice  - Brno 2:3 (15,-23,-25,16,-10) 3F1-4F2 

9.5. 12:00 Prosek  - Ústí n. L. 3:1 (19,-22,23,19) 3F2-4F1 

9.5. 14:00 Kojetín  - Lvi Praha 3:2 (19,-16,21,-23,9) 1F1-2F2 

9.5. 16:00 Kladno  - Green F-M 3:1 (23,-26,19,22) 2F1-1F2 

10.5. 09:00 České Budějovice  - Ústí n. L. 1:3 (-19,22,-22,-19) o 7.-8. místo 

10.5. 11:00 Brno  - Prosek 1:3 (-18,17,-21,-18) o 5.-6. místo 

10.5. 13:00 Lvi Praha  - Green F-M 3:0 (23,28,24) o 3.-4. místo 

10.5. 15:00 Kojetín  - Kladno 0:3 (-14,-19,-24) finále 
 

Výsledky setů s Kladnem i Prahou jasně ukazují, že se jednalo o velmi vyrovnané zápasy. Nakonec však pro 

Green zbyly nepopulární brambory. Účast ve finálové čtyřce je ovšem samozřejmě úspěch 

 

Okresní přebor mužů OVS Frýdek-Místek poslední kolo přineslo následující výsledky: 
Třanovice – Raškovice A  3:2,  Kozlovice – Metylovice  3:0,  Palkovice A – Palkovice B  3:0,  Pstruží – Mosty  
3:0, Český Těšín – Nýdek  2:3 a 3:0 (dohrávka podzimu, není uvedena v tabulce) 
 

p. družstvo utkání V3 V2 P1 P0 sety body 

1 TJ Sokol Palkovice A 20 15 1 1 3 52:20 48 

2 SK Třanovice 20 12 4 2 2 52:23 46 

3 VK Raškovice A 20 13 1 3 3 50:26 44 

4 SK Metylovice 20 10 3 4 3 49:33 40 

5 VK Raškovice B 20 9 2 0 9 41:34 31 

6 TJ Sokol Pstruží 20 7 2 2 9 35:42 27 

7 Volejbal Kozlovice 20 7 0 1 12 26:42 22 

8 TJ Sokol Mosty u Jablunkova 20 5 2 1 12 29:45 20 

9 TJ Slavoj Český Těšín 19 3 3 2 11 vol 17 

10 TJ Sokol Palkovice B 20 5 0 1 14 22:46 16 

11 TJ Sokol Nýdek 19 4 1 2 12 20:47 16 
 

 

Valná hromada ČVS v sobotu 11. května v Praze potvrdila Anetu Havlíčkovou 
Kocmanovou  jako nového člena Výboru ČVS 

 
Zapsal Brouk z Beskyd       pondělí  13. května 2024 


